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Radio Beograd I
Novosti dana
Milica Rilak
Jurij Bajec

Misija MMFa sutra u BeograduMisija MMFa sutra u BeograduMisija MMFa sutra u BeograduMisija MMFa sutra u Beogradu

Spiker:
Sutra  počinje  zvanična  poseta  tehničke  misije  Međunarodnog  monetarnog  fonda  čiji  je  zadatak  da
sagleda  stanje  u  javnim  finansijama  naše  zemlje.  Zajedno  s  timovima Vlade  i  Narodne  banke  proćiće
kroz  najvažnije  planove  za  finansiranje  zemlje,  a  počeće  od  budžeta  sa  sledeću  godinu  i  od  fiskalne
strategije. Naši sagovornici, ekonomisti slažu se da je Vlada napravila poztivan korak u saradnje sa MMF
om  time  što  je  sačinila  transparentan  budžet  za  2014.  godinu  i  tako  raskrstila  sa  politikom  skrivanja
rashoda ispod crte. Ostaje međutim otvoreno pitanje, hoće li uskoro uslediti razgovori o novom stand by
aranžmanu. Detaljnije, Milica Rilak.
Izveštač, Milica Rilak:
Ministar finansija, Lazar Krstić, rekao je da je budžet za narednu godinu napravljen po meri Srbije, ali da
bi s obzirom na to da u njemu nema skrivenih troškova, trebalo da bude zdrava osnova i za eventualne
pregovore sa Međunarodnim monetarnim fondom. Ekonomista Jurij Bajec smatra da je otvorenost Vlade
kada je reč o troškovima u 2014., korak u pravom smeru.
Jurij Bajec, ekonomista:
Uključujući  one  neprijatne  stavke  koje  se  odnose  prema  dugovanjima  i  gubitcima,  vezana  za  javna
preduzeća  i  za  državne  banke,  tako  da  je  mislim  da  je  ceo  način  kako  je  budžet  napravljen  upravo
prihvatljiv sa stanovišta MMFa,  jer prosto sledi međunarodne standarde  i ovog puta neće biti nikakvih
sakrivenih brojki.
Izveštač, Milica Rilak:
Bivši  predstavnik  Srbije  u  MMFu,  Srboljub  Antić,  međutim  upozorava  da  je  rešenost  Vlade  da  u
razgovore uđe sa čistim računima, dobar ali ne  i dovoljan razlog da ta  institucija pokrene pregovore o
novom aranžmanu. Antić upozorava da će MMF proceniti  treba  li da se  računa na nove  rashode poput
one za restituciju ili dugove lokalnih samouprava i da će zato posmatrati širu sliku državnih finansija.
Srboljub Antić:
Gledaće  šta  se događa sa  subvencijama u  relanom sektoru  i  kako  te promene u  realnom sektoru  idu.
Najviše  zbog  toga  što  utiču  na  budžetske  rashode,  gledaće  eventualnu  penzionu  reformu  za  koju  ja
moram  da  kažem  da  nije  pomenuta  u  fiskalnoj  stratefiji,  što  je malo  neobično  i  imaćemo  taj  čuveni
Zakon o radu gde se stvari za sada baš ne odvijaju najbolje. Dakle, još nismo došli do nekih osnovnih
preduslova za razgovore sa Fondom.
Izveštač, Milica Rilak:
Antić  smatra  da  bi  srpska  strana  trebalo  da  sa  MMFom  pokrene  diskusiju  i  o  eventualnoj  promeni
monetarne politike Narodne banke, koja se bazira na ciljanju inflacije što se prema njegovom mišljenju
pokazalo dosta skupim za zemlju kao što je naša. Misija MMFa boraviće u Beogradu do 17og decembra,
a ukoliko usledi pozitivna ocena borda direktora, Srbija bi mogla da računa na povoljan kredit svetske
banke za završetak restrukturiranja brojnih preduzeća.
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